
 
 

 
 

 

 

Head foorumil osalejad! 

Meie tänase foorumi pealkiri on pealt näha justkui lühike ja selge, üks lihtne kinnine 
küsimus - „kas laps loeb?“, millele saaks anda ka lühikese ja selge vastuse, – jah või ei. 

Selle lihtsa küsimuse all on aga tegelikult peidus palju enamat - palju rohkem küsimusi ja 
palju rohkem vastuseid. 

Kas laps loeb – kas laps on meile oluline, kas laps kui lugeja läheb meile korda. Hea 
kirjandus loob uue maailma nii lapse sees kui ka lapse ümber. Milline on meie, 
täiskasvanute, vastutus lastele lugusid luues ja raamatuid kirjutades? Kas me suudame 
jääda ausaks? 

Kas laps loeb – kas laps ja raamat saavad kokku, kas me anname neile selleks 
võimaluse, kas me suudame innustada ja suunata lapsi lugemisest rõõmu tundma. Ka 
siin on meie, täiskasvanute, roll ülimalt suur, sest laste võimalused sõltuvad sageli 
vanemate valikutest. 

Eile oli rahvusvaheline lasteraamatu päev ja sel puhul läks taaskord üle maailma teele 
IBBY ehk Rahvusvahelise Noorsookirjanduse Nõukogu sõnum. Seekord oli sõnumi 
autoriks Iirimaa lastekirjanik Siobhán Parkinson. 

Ta ütleb nii: „Sellepärast ongi lugeja loo jaoks niisama tähtis kui kirjanik. Igal lool on 
ainult üks kirjanik, aga lugejaid on sadu või tuhandeid või isegi miljoneid: kirjaniku enda 
keeles ja võib-olla isegi teistes keeltes, kui seda lugu tõlgitakse. Ilma kirjanikuta ei oleks 
lugu kunagi sündinud, aga ilma kõigi nende tuhandete lugejateta üle kogu maailma ei 
oleks lool kõiki neid elusid, mida lugejad sellele annavad.“ 

Ma loodan, et tänane foorum tekitab meie peas veel palju küsimusi ja tänased esinejad ei 
anna mitte valmis vastuseid, vaid niidiotsad, mis aitavad meil nendeni jõuda. 

Inspireerivat päeva, sest - Laps loeb! 

 

Triin Soone, Eesti Lastekirjanduse Keskuse direktor. II Põhja- ja Baltimaade 
kirjandusfoorumi avakõne 3. aprillil 2014 Eesti Rahvusraamatukogus Tallinna 
raamatumessi raames. 


